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§ 1 Närvarande 

 

Sekreteraren noterar närvaro. 

Nya ledamoten Barbro Ohlson (HRF) presenteras 

 

 

 

§ 2 Val av justerare 

 

Utses Barbro Ohlson att tillsammans med Sylvia Stemme justera dagens 

protokoll. 

 

 

 

§ 3 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordningen 

 

Rådet anmäler ett par frågor under övriga frågor. 

 

 

 

§ 4 Anmälan av protokollsjustering HKR 3/2008-03-11 

 

Rådet lägger med godkännande anmälan till handlingarna. 

 

 

 

§ 5 Anmälan av protokollsjustering ÄN 4/2008-03-18 

 

Rådet lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 

§ 6 Anmälan av protokollsjusteringar KPR 3/2008-03-11 

 

Rådet lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

 

§ 7 Underlag till budget för år 2009 och inriktning för 2010 och 2011 

 

I förvaltningens förslag till underlag för planering för år 2009 och 

inriktning åren 2010 och 2011 redovisas insatser för att utveckla 

verksamheterna och för att förbättra kvalitén inom äldreomsorgen i 

staden. Prioriterade områden under perioden är stadens planering av 

vård- och omsorgsboenden och utbildning av personal inom 

äldreomsorgen. 

 

 

Rådet har ingen erinran. 
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§ 8 Verksamhets- och kvalitetsredovisning för äldreomsorgen 2007 

 

Äldrenämnden har i verksamhetsplanen för 2007 formulerat som ett av 

sina mål att utforma en modell för en samlad kvalitetsredovisning av 

äldreomsorgen. Bakgrunden är bl.a. behovet att samlat kunna belysa 

äldreomsorgen i Stockholm samt följa måluppfyllelsen av 

kommunfullmäktiges mål och intentioner. I dagsläget samordnas inte den 

mängd uppföljningar av äldreomsorgen som sker inom staden eller med 

den som genomförs av nationella organ.  

 

De övergripande målen för äldreomsorgen 2007 är bl.a. att äldre ska 

kunna leva ett aktivt liv och ha inflytande över sin vardag, med ökad 

trygghet, kvalitet och valfrihet. Stadens nämnder visar en relativt god 

måluppfyllelse.  

 

I hela staden finns träffpunkter, erbjuds utevistelser och andra aktiviteter 

och stöd för äldre och deras anhöriga erbjuds, servicetjänster finns att 

tillgå, betydelsen av mat och måltider har fått en central roll och 

bostadsstandarden har höjts betydligt. Valfriheten har fått ett starkt 

genomslag inom hemtjänst, ledsagning och avlösning. Den äldres 

inflytande i form av individuella genomförandeplaner har ökat, men 

uppnås inte fullt ut. 

 

Långtidsprognosen av befolkningsutvecklingen visar att antalet äldre 

ökar under de kommande decennierna men att gruppen som behöver 

omsorg minskar de närmaste åren. Vårdbehovet visar däremot en 

tendens att bli mer omfattande, vilket medför att kostnadsutvecklingen 

inte med automatik eller fullt ut följer utvecklingen av antalet 

omsorgsmottagare. 

 

Konstateras kan att de av kommunfullmäktige avsatta ekonomiska 

resurserna för stadens äldreomsorg som helhet 2007, i stort har täckt 

kostnaderna för en relativt god måluppfyllelse, drift och köp av 

verksamhet. Medlen har däremot inte fullt ut räckt till äldreomsorgens 

andel av kostnaderna för gemensam administration, ledning och nämnd. 

 

Rådet önskar muntlig föredragning vid junisammanträdet. 

 

 

Rådet har ingen erinran. 

 

 

 

§ 9 Projektdirektiv – Nytt drift- och förvaltningsuppdrag. Stadens 

datakommunikation 

 

Stadsledningskontoret föreslår att ansvaret för kommunikationskedjan 

läggs så samlat som möjligt, på såväl strategisk som operativ nivå. Detta 
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innebär att kommunstyrelsen ges det yttersta ansvaret för den långsiktiga 

planeringen och samordningen av stadens lösningar för 

datakommunikation samt får i uppdrag att genom centralupphandling 

löpande teckna och revidera de avtal som detta kräver.  

 

Den operativa driften av stadens datakommunikation är att betrakta som 

icke-strategisk och utgör inte heller myndighetsutövning. Funktionen bör 

således upphandlas i konkurrens. Överföring av det operativa ansvaret 

för de förvaltningsinterna näten från förvaltningarna till AB Stokabs 

nybildade dotterbolag bör ske gradvis för att i möjligaste mån undvika 

att verksamheterna påverkas negativt. 

 

Förvaltningen instämmer i förslaget att kommunstyrelsen bör ha yttersta 

och långsiktiga ansvaret för strategisk planering och samordning av 

stadens kommunikationsnät. Likaså att kommunstyrelsen tecknar 

ramavtal via centralupphandling som sedan förvaltningarna kan avropa 

mot.  

 

Med beaktande av att förvaltningen inte äger eller hanterar 

datakommunikationen har förvaltningen svårt att se de faktiska 

konsekvenserna av de olika förslagen när det gäller hanteringen av de 

förvaltningsinterna näten. 

 

 

Rådet har ingen erinran. 

 

 

 

§ 10 Motion om införande av omedelbart torskstopp och enbart köpa in 

fiskar med grönt ljus samt ta fram en policy för den kommunala 

upphandlingen av fisk i Stockholms stad 

 

Kommunstyrelsen har till äldreförvaltningen remitterat motion 2008:7 

om införande av omedelbart torskstopp och enbart köpa in fiskar med 

grönt ljus samt ta fram en policy för den kommunala upphandlingen av 

fisk i Stockholms stad. 

Stockholms stad upphandlar en ansenlig mängd livsmedel varför de val 

staden gör bidrar till hur stor matens miljöpåverkan blir. Därför anser 

äldreförvaltningen att lokala och nationella miljömål ska följas vid 

stadens livsmedelsupphandling. Genom att välja miljömärkta produkter 

skapas förutsättningar för hållbar utveckling. En särskild fiskpolicy är då 

inte nödvändig. 

 

 

Rådet har ingen erinran. 
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§ 11 Motion (2007:33) av Ann-Margarethe Livh m fl (v) om åtgärdsplan 

för att genomföra funktionshindersombudsmannens förslag på 

strategiskt viktiga förbättringsåtgärder inför 2010 

 

I motionen föreslås bl.a. att alla nämnder ska få i uppdrag att ta fram en 

åtgärdsplan inom de strategiskt viktiga förbättringsområden som 

funktionshinderombudsmannen (FO) föreslår och som de berörs av. 

Äldreförvaltningen finner att äldrenämnden främst berörs av området 

stöd och service till personer med funktionsnedsättningar samt 

tillgänglighetsarbetet. Där äldrenämnden berörs pågår redan ett 

utvecklingsarbete.  

 

 

Rådet gör följande uttalande: 

 
 Vi ställer oss bakom motion (2008:12) av Ann-Margarethe Livh m fl (v) 

om åtgärdsplan för att genomföra funktionshindersombudsmannens 
förslag på strategiskt viktiga förbättringsåtgärder inför 2010. 
 

 Vi anser att fler profilboenden skall inrättas, t ex visar en enkät gjord av 
Elöverkänsligas Riksförbund 2006, att 98 av 114 medlemmar i 
Stockholms län inte skulle kunna bo i ett vanligt äldreboende. 

 Även allergiker, döva, blinda och psykiskt funktionshindrade kan ha 
behov av profilboende. 
 

 Äldrenämndens och äldreförvaltningens möteslokaler skall vara 
tillgänglighetsanpassade efter alla funktionshindrades behov – inte bara 
för rörelsehindrade och syn- och hörselskadade, som omfattas av Plan- 
och Bygglagen (PBL). 
 

 Vi önskar delta i Micasas inventering av tillgängligheten till de vård- och 
omsorgsboenden som förvaltas av Micasa. 
 

 Vi önskar att kommunen utarbetar en policy ang. boenden och 
tillgänglighet för de funktionshindersgrupper, som ej omfattas av PBL 
och som har uttalade behov av en policy. 

 

 

 

§ 12 Motion (2008:12) av Ann-Margarethe Livh m fl (v) om att låta 

upphandlade företag betala för privatiseringen 

 

Ann-Margrethe Livh m.fl. (v) föreslår i en motion (2008:12) till 

kommunfullmäktige att upphandlade företag ska vara med och betala för 

privatiseringen. Äldreförvaltningen tar inte ställning i frågan då 

kundvalssystem och konkurrensutsättning i grunden är en politiskt 

ekonomisk och ideologisk frågeställning. Däremot betonar 

äldreförvaltningen ur ett kvalitets- och uppföljningsperspektiv vikten av 

att krav och förutsättningar för utförarna i ett valfrihetssystem måste 

vara de samma oavsett regiform. 
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Rådet har ingen erinran. 

 

 

 

§ 13 Remissyttrande: LOV att välja – lag om valfrihetssystem 

 

Frittvalutredningen föreslår att en ny lag, LOV, införs. Den nya lagen 

ska kunna användas i stället för lagen om offentlig upphandling (LOU) 

när kommunens syfte är att öka mångfalden och valfriheten. 

Äldreförvaltningen bedömer att utredningens förslag om en helt ny lag är 

bättre anpassad än LOU för upphandling av utförare till kundvals- och 

valfrihetssystem och instämmer i huvudsak i förslagen. 

Äldreförvaltningen invänder mot förslaget om ett ickevalsalternativ. 

Professionella biståndshandläggare kommer enligt förvaltningens 

uppfattning att kunna hjälpa alla till ett adekvat bistånd. 

Äldreförvaltningen deltar i stadens gemensamma arbete för att 

genomföra regelbundna riktade informationsinsatser och utveckla 

informationsteknik för att stödja valfriheten. 

 

 

Rådet har ingen erinran. 

 

 

 

§ 14 Tillgänglighet 

 

 Lokalintendenten vid socialtjänstförvaltningen har inkommit med 

svarsskrivelse med anledning av HKR:s synpunkter. 

– Förvaltningen får i uppdrag att återkomma till lokalintendenten med 

uppföljning av kvarstående önskemål, främst val av belysning samt 

bevakning av övriga anmälda frågors lösning. 

 

 Ledamoten Lennart Nolte (SRF) anmäler problem med läsbarheten av 

äldreförvaltningens elektroniska filer. Har inte detta problem med övriga 

avsändare, varför han vill ha orsaken till detta undersökt. 

– Förvaltningen tar kontakt med IT-ansvariga för undersökning av 

problemet. 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

§ 15 Förvaltningschefens information 

 

 Utdelas ”omsorg och service för äldre i Stockholms stad” – 

informationsmapp. 

 

 Utdelas seminarieinbjudan från HRF 24/4 ”Samverkan för livskvalitet”. 
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§ 16 Övriga frågor 

 

 Färdtjänstavtalet: nya förhandlingar pågår via KSL, där biträdande 

stadsdirektören Gunnar Björkman representerar staden. Raili Karlsson 

medverkar som referensperson. 

 

Största volymen utgörs idag av olika resor till dagverksamheter. 

 

 Boendeplanen för vård- och omsorgsboende beräknas vara klar till 

sommaren. 

 

 Äldreboendedelegationens uppdrag förväntas vara slutfört vid årsskiftet. 

 

 

 Frågor att ta upp på majsammanträdet: 

 

 Kommunpolicy för de funktionshindersgrupper, som ej omfattas av PBL 

och som har ett uttalat behov av en policy 

 

 Funktionshindersrepresentant vid Micasas inventering av tillgängligheten 

till vård- och omsorgsboenden, som förvaltas av Micasa 

 

 

 

§ 17 Kvarstående frågor 

 

 Möte med äldreombudsmannen – avvaktar  

 

 Studiebesök på boenden – förvaltningen återkommer. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Göran Edenberg 


